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§149     KS2021/316 

 
Svar på medborgarförslag om olika seniorboenden i Bollebygds 
kommun  

Beslut 
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen 
Kommunstyrelsen anser medborgarförslaget besvarat i och med att förslagsställarens intentioner i 
medborgarförslaget redan är under utredning i kommunen sedan ett tag tillbaka, och därmed kan 
anses vara tillgodosedda. 
 

Ärendet 
Yvonne Andrén föreslår i medborgarförslag inkommet 2021-12-16 att Bollebygds kommun tar 
fram förslag på hur olika former av seniorboende kan se ut. Förslagen måste också vara 
utformade för att kunna genomföras såväl inom kort som på lite längre sikt. Förslagsställaren 
föreslår även att kommunen ska arbeta för att några seniorboende kan finnas på flera platser i 
kommunen, såsom så kallat plusboende. Kommunfullmäktige har på sammanträde 2022-02-10, § 
2, överlämnat medborgarförslaget till kommunstyrelsen för handläggning och beslut. 
  
I kommunstyrelsens handläggning av ärendet har socialförvaltningen tillfrågats, och förvaltningen 
svarar att man just nu utreder frågan om framtida boenden för äldre genom bland annat 
omvärldsbevakning och utifrån ett uppdrag från kommunstyrelsen som ska återredovisas under 
hösten 2022. Socialförvaltningen har genomfört en enkät med frågan om framtidens vård- och 
omsorgsboende och alternativa boendeformer som möter kommande generationers behov av 
olika typer av boenden. Ur den genomförda enkäten kunde socialförvaltningen skönja en 
förändring i förväntningarna på ett vård- och omsorgsboende för de medborgare som svarade på 
enkäten. Det stämmer väl överens med det som beskrivs i Yvonne Andréns medborgarförslag. 
  
Bakgrund: Socialnämnden gjorde i slutet av 2021 följande återrapportering till 
kommunstyrelsen; I lokalresursplanen har sedan tidigare ett behov av 60 nya boendeplatser inom 
särskilt boende för äldre angivits. Ett antal som inte längre är överensstämmande med det behov 
som idag föreligger (årsskiftet 2021/2022). Bollegårdens särskilda boende för äldre har idag 81 
platser. Det förekommer inte någon oskälig väntetid från beslut till inflyttning, vilket inte var 
fallet för bara ett och ett halvt år sedan då det var kö till boendets båda avdelningar. 
  
Befolkningsprognosen visar att antalet äldre i Bollebygd kommer att öka, en ökning på 30 % av 
personer över 80 år förespås, medan åldersgruppen 65-79 år kommer ligga kvar på samma nivå 
under åren fram till 2030. Det är större sannolikhet att den som har behov av en plats på särskilt 
boende är över 80 år. Det finns många olika sätt att beräkna hur många boendeplatser som 
behövs i en kommun och beroende på vilket sätt som används så kommer man fram till olika 
slutsatser. Om ökningen beräknas linjärt, från idag, så motsvarar det 124 platser år 2030, det vill 
säga 43 platser utöver dem som finns idag. Ser man istället till rikssnittet som visar att 11,77 % av 
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80-åringarna bor på särskilt boende för äldre så skulle det, för Bollebygds del, motsvara 77 platser 
idag och 109 platser 2030, således en ökning på 32 platser i det scenariot. I 
Sjuhäradskommunerna är snittet för andel 80-åringar som bor på särskilt boende 10,7 % vilket i 
Bollebygd skulle motsvara en ökning på 20 platser fram till 2030. 
  
Brist på särskilt boende för äldre kan inte lösas enbart genom att förbättra bostäderna på den 
ordinarie bostadsmarknaden, eller genom trygghetsboenden. Brist på bostäder som är tillgängliga 
för personer med nedsatt rörlighet kan emellertid öka behovet av särskilt boende. Det är därför 
av vikt att kommunen ser till att det finns tillräckligt med bostäder i särskilt boende när en äldre 
person bedöms ha det behovet. Socialnämnden har således i början av 2022 reviderat behovet av 
äldreboendeplatser i kommunen. Man bedömer att en utökning om cirka 20 platser på särskilt 
boende för äldre räcker, under förutsättning att kommunen planerar fler bostäder som är 
anpassade för äldres behov och på olika sätt uppmuntrar företag som ägnar sig åt 
bostadsbyggande att uppföra trygghetsboenden med gemensamhetsytor och plats för aktiviteter. 
  
Kommunstyrelsen har 2022-03-01, § 51, gett socialnämnden följande uppdrag: Socialnämnden 
ska precisera vilken typ av – och behovet av – bostäder anpassade för äldres behov som finns. 
Uppdraget ska innefatta beskrivning av de olika boendetyper socialnämnden tänker sig. En 
definition och beskrivning av vad ett trygghetsboende är ska finnas med och den ska vara skriven 
så att det är ett underlag för vidare kommunikation med eventuella aktörer på marknaden som 
vill bygga ett trygghetsboende i kommunen. Om socialnämnden tänker att biståndsbedömt 
trygghetsboende är ett alternativ ska även detta beskrivas och definieras. Eventuella skillnader i 
utformning av och kommunens ansvar mellan trygghetsboende och biståndsbedömt 
trygghetsboende ska beskrivas. Underlaget ska också presentera befolkningsunderlaget för olika 
boendeformer i de olika kommundelarna, det vill säga hur många äldre tror socialnämnden kan 
vara aktuella för annan boendeform än äldreboende och då preciserat på de olika 
kommundelarna, på kort och lång sikt. Finns det andra boendeformer för äldre som 
socialnämnden har i åtanke ska dessa definieras och presenteras på liknande sätt som för 
trygghetsboende och biståndsbedömt trygghetsboende. 
  
Socialnämnden ska i samma svar också beskriva eventuella behov av hemtjänstlokaler på annan 
ort än centrala Bollebygd och hur dessa då kan samordnas med andra boendeformer för äldre. 
Nämnden ska återkomma med svar på uppdraget till kommunstyrelsen senast 2022-08-31. 
  
Kommunstyrelseförvaltningen bedömer mot bakgrund av ovan angivet att medborgarförslaget 
ska anses besvarat i och med att förslagsställarens intentioner i medborgarförslaget redan är 
under utredning i kommunen sedan ett tag tillbaka, och därmed kan anses vara tillgodosedda. 
 

Förslag till beslut 
Kommunsstyrelseförvaltningens förslag till beslut 
Kommunstyrelsen anser medborgarförslaget besvarat i och med att förslagsställarens intentioner i 
medborgarförslaget redan är under utredning i kommunen sedan ett tag tillbaka, och därmed kan 
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anses vara tillgodosedda. 
  
Beslutsgång 
Ordföranden frågar om förslag till beslut kan antas och finner att så sker. 
 

Beslutsunderlag 
 Svar på medborgarförslag om olika seniorboenden 
 Medborgarförslag om olika seniorboenden i Bollebygds kommun 
 Medborgarförslag om olika seniorboenden i Bollebygds kommun_Bortredigerad 
 §2 Kf Inkommet medborgarförslag: Medborgarförslag om olika seniorboenden i 

Bollebygds kommun 

Skickas till 
Kommunstyrelsen 

Paragrafen är justerad 
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